

إيزيس غالي

رحلت عن عالمنا د. إيزيس محمد غالي: مؤسسة وحدة الغدد الصماء والسكر بمستشفى ابو الريش ورئيسة للغدد الصماء الجمعية المصرية

Egypt lost today Dr. Isis Mohamed Ghali, Founder and President of The Egyptian Association of Endocrinology.

التحقت بمدرسة الأورمان النموذجية، ثم مدرسة الأميرة فوقية ، والدها كان رئيس المجمع المصري للثقافة العلمية وكان يريد لها ان تصبح طبيبة، . التحقت بكلية البنات وتخرجت من كلية الطب وحصلت على بعثة إلى فرنسا في تخصص علم الغدد. وكان زميلها د/مجي يعقوب

She joined Al-Orman School, then Al-Amera (Princes) Foukiah School. Her father was the Head of Egyptian Institute for Scientific Culture and he wanted her to become a doctor. She joined the Faculty of Women for Arts, Science and Education, and graduated from Faculty of Medicine. She received a scholarship to study Endocrinology in France. Dr. Magdi Yacoub, the Egyptian renowned heart surgeon was her colleague.

قامت د/إيزيس بتأسيس عيادة في مستشفى أبو الريش، وافتتحت مركز تحاليل ثم حولته إلى عيادة خاصة عام ١٩٧٦؛ وهي رئيسة الجمعية المصرية للغدد الصماء والسكر، وعضوة في الجمعية الطبية الأوروبية الخاصة بطب الأطفال، وهي أول من قامت بعمل منحنيات النمو للأطفال المصريين وتم إدخال فحص الغدة الدرقية للمواليد بمصر بعد مجهودات عظيمة قامت بها

She opened a clinic at Abu Al- Reish hospital, and medical lab which she converted to a private practice in 1976. Dr. Isis is the President of the Egyptian Association of Endocrinology and Diabetes and a member at the European Pediatric Association.



المصدر: صفحة سيدات مصر بالفيسبوك

<https://www.facebook.com/thewomenofegypt/posts/3564289766998778/>